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سرمقاله

شت و سلامت بهدا

در  زیادی  جانوران  و   جانداران  است  سال  میلیون ها 
زیست بوم های مختلف زمین زندگی می کنند. برخی 
نظیر  دیگر  برخی  دارند،  آب شش  و  هستند  آبزی 
انسان ها هوازی بوده و با شش نفس می کشند. اما 
چند سالی است برخی از ابناء بشر، اغلب در زیست بوم  
خاورمیانه طوری از وفور نعمت ریزگردها برخوردار شدند 
که به زودی با چند جهش ژنتیکی از تیره شش داران 
به تیره خاک شش داران ارتقاء یافته و اکسیژن  مورد 
نیاز خود را از طریق بلعیدن خاک به  دست می آورند. 
در این شرایط سخت هر از چند گاهی از مرحله خاک 
شش داری عبور و به رده خاک بر سر ریزی یا خاک بر 
سر داری وارد می شویم. در این گذر، تحت شرایطی که 
هنوز روح از بدنمان خارج نشده! بلعیده شدن توسط 

خاک را اول احساس و بعد مشاهده می کنیم.
موضوع آنقدرها هم پیچیده نیست! چند سالی است 
که با شنیدن خبر ریزش و آوار ساختمان ها بر سر مردم 
شوک زده و عصبانی می شویم. ریزش و آواری که نه 
از وجود عاملی چون زلزله، بلکه از بروز خطای انسانی 
حاصل و ملتی را درگیر می کند. یکبار در تهران، چند بار 
دیگر در تهران، در خراسان، در البرز و اینبار در آبادان، 
ساختمانی ده طبقه با مجموعه ای از کاربری ها، بیم ها و 
امیدها، عشق ها و نفرت ها بر سر مردم  بی پناه آوار شد 
تا بازهم با کِرشِم عاقل اندر نادان برخی مسئولین، دل 
به پیگرد مظنونین و مسببین حادثه و اجرای اشدِّ حد 

تعزیری با داغ و درفش و شلاق خوش داریم.
آری بازهم داغ دار شدیم، البته نه بنا به وقوع حادثه 
کاملا  حادثه ای  با  هم  اینبار  که  مترقبه،  غیر  ای 
منتظره و پیش بینی شده شگفت زده می شویم. بیش 
از این در مواجهه با توهم و نادانی برخی مسئولین 
امر شگفت زده می شویم ، چگونه می توان  پذیرفت در 
شده،  افتتاح  وقت  استاندار  توسط  که  ساختمانی 
ضوابط  بنا  استحکام  با  مرتبط  اصول  ساده ترین 
شهرسازی حتی اصول منطقی مترتب از عقل و اندکی 

تفکر نیز رعایت نشده است. 

شهرداری آبادان به عنوان مرجع صدور پروانه ساختمانی 
و کنترل عملیات ساختمان با چشمانی کور به نظاره 
گنده کاری سرمایه گذاری نشسته که بنا به ادعای خود 
یکی از بزرگترین و پیشرفته ترین مجموعه های تجاری، 
فرهنگی و خدماتی جنوب غرب کشور را ساخته است. 
حالا همان اعجوبه معماری قرن! ملتی را بلعیده و 
کرده  عزا محکوم  لباس  پوشیدن  به  را  مردم شهری 
است. شهرداری که با تعریف حد برای اصحاب رسانه 
شاخ و شانه می کشید، بنا به کدام دلیل موجه خود 
را از انجام تکالیف در محدوده وظایف قانونی مصون 
می دارد؟ ده ها کشته و زخمی در کنار تبعات اقتصادی، 
اجتماعی، انسانی و روانی بازماندگان نتیجه فرهنگی 
است که در ساختار ساخت و ساز کشور حاکم شده و 

کسی را یارای تغییر آن نیست.
فرهنگی که در آن  هیچ خبری دایر بر تعریف تعهد 
و مسئولیت و تمیز آن از سرمایه و پول وجود ندارد. 
در حوزه صنعت ساختمان داشتن پول و خرج کردن 
هدفمند آن به مثابه اخذ هر نوع مجوز و فراموشی هر 
نوع تعهد و مسئولیت محسوب می شود، با پول چشم 
شهرداری کور، گوشش ناشنوا و دستانش بدون حس 
لامسه می شود. جمله پول بده خلاف کن و هر آشغالی 
که خواستی بساز جمله ای است که می تواند به عنوان 
شعار اعصار مختلف بر سر در بسیاری از شهردار یهای 

کشور نصب شود. 
اصطلاح  به  کلان شهر  همین  در  نمونه  به عنوان 
با  ایمن  نا  ساختمان  چند  کرج،  شده  استان  مرکز 
ساختمان های  دارد؟  وجود  احمقانه  مدل سازی های 
اصول  ساده ترین  رعایت  از  که  فروشی  قولنامه ای 
بازمانده اند  بهداشتی  و  فنی  استحکام،  شهرسازی، 
به ملتی  بازار سرپناه  بر  نیاز  در جریان حاکمیت  تا 
ساختمان های  کیفیت  وقتی  شوند.  عرضه  نیازمند 
قولنامه ای فروش کرجی را با همین اعجوبه انسان کش 
آبادان مقایسه می کنیم، بیشتر به عمق فاجعه و در 
کمین بودن خطرات قریب الوقوع پی می بریم. گرچه 
امر  مسئولین  سال هاست  ندارد،  هم  فایده ای  هیچ 
بنا به برخی ملاحظات امنیتی چشم خود را بر رویه 
نابخردانه حاکم بر شهرداری کرج، ایضا شهرداری های 
سایر شهرها بسته اند تا بسیاری از شهرها باری به هر 

جهت رشد کنند و بزرگ شوند. 
هر آینه معضل جدیدی به معزلات قبلی شهروندان برای 
زندگی در شهر افزوده می شود، گاهی دود، گاهی خاک 
در ریه و  گاهی خاک بر یا در سر، از این پس در زمان رد 
شدن از خیابان یا در زمانی که در محل کار و استراحت 
خود به سر می بریم با کابوس جدیدی از بابت ریزش 
احتمالی و خود به خودی ساختمان ها روبرو هستیم.  
نگارنده این متن بنا به تخصص و حضور مستقیم در 
فرایند ساخت وساز شهری کرج ایضا کشور با صراحت 
اعلام می کند؛ این قبیل اهمال کاری ها در قبال دریافت 
های  شهرداری  تمام  در  آن  و  این  جریمه،  عوارض، 
و  پروانه  صدور  اصلی  مراجع  به عنوان  کشور  سراسر 
این دمل چرکین  کنترل عملیات مشاهده می شود. 
گاهی در سایه بروز حوادثی نظیر آبادان، می ترکد و 
جلوه ای بیرونی پیدا می کند تا زمینه را برای ابراز تاسف 
و همدردی مسئولین با هدف معرفی نمایندگان ویژه 
برای پیگیری ویژه موضوع را مهیا نماید. اما تاسف 
و اندوه پایان می یابد و متاسفانه تغییری در فرایند 
مسئولیت، تعریف جدیدی بر تعهد در زمینه نحوه عمل 
ارائه نمی شود و بار کج   مراجع مرتجع صدور پروانه 
همانطور کج می ماند. نمی دانیم شاید اینبار سرهایی 
به سنگ بخورد تا تغییری در شرایط و رهیافتی برای 

حل معزلات این حوزه حاصل شود.

دنیای هوادار یاد و خاطره شهدا بویژه »علی شفيعی«    
که ۵ خرداد ۱۳۶۱ به مقام شامخ شهادت نائل گشت 

را گرامی  می دارد
خبر

خبراول

حوادثوانتظامی

»مرکز کنترل ترافیک پلیس راهنمایی و 
رانندگی تمهیدات ترافیکی«:

محدودیت های ترافیکی پایان هفته 
در جاده های کشور تشریح شد

مرکز کنترل ترافیک پلیس راهنمایی و رانندگی تمهیدات 
اعلام  را  جاده ها  در  هفته  پایانی  روزهای  برای  ترافیکی 
کرد. پلیس راهنمایی و  رانندگی در اطلاعیه ای به تشریح 
ممنوعیت ها و محدودیت های ترافیکی جاده ها در تعطیلات 
آخر هفته پرداخت و اعلام کرد:  » تردد موتورسیکلت از ساعت 
۱۲ روز چهارشنبه تا ساعت ۶ روز شنبه هفتم خرداد ماه از 
محورهای چالوس، هزار و فیروزکوه  و محور تهران- سمنان- 
مشهد و بالعکس ممنوع است. البته این ممنوعیت شامل تردد 
موتورسیکلت های امدادی و انتطامی که در حین ماموریت 

باشند، نیست.«
همچنین بنابر اعلام پلیس راهور »تردد انواع وسایل نقلیه از 
ساعت ۱۵ الی ۲۴ روز جمعه ششم خرداد ماه از کرج و ابتدای 
آزادراه تهران-شمال به سمت مرزن آباد ممنوع است و در صورت 
اعلام ماموران پلیس راه، این محور از ساعت ۱۸ تا ۲۴ همان 
روز از مرزن آباد به سمت کرج و تهران یک طرفه خواهد بود. «

در جاده هراز نیز »تردد تریلر ممنوع بوده و تردد کامیون و 
کامیونت به استثنای حاملان موارد سوختی و فاسدشدنی از 
ساعت ۱۲ تا ۲۴ روز چهارشنبه و ۶ تا ۲۴ روزهای پنجشنبه و 
جمعه ممنوع است. همچنین تردد وسایل نقلیه از ساعت ۱۴ 
الی ۲۲ روز جمعه ششم خردادماه از سمت رودهن به سمت 
آمل ممنوع  است و ازساعت ۱۶ الی ۲۲ در صورت اعلام 
ماموران پلیس راه از آب اسک به رودهن در محدوده مشا 

یک طرفه خواهد بود.«

 »رییس پلیس فتا تهران بزرگ« مطرح کرد؛
هشدار در خصوص کلاهبرداری 

تحت عنوان فروش سوالات امتحانی
رییس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات تهران بزرگ 
در  خانواده ها  و  دانش آموزان  از  کلاهبرداری  به  نسبت 
سرهنگ  داد.  هشدار  امتحانی  سوالات  فروش  پوشش 
»داوود معظمی گودرزی« با بیان اینکه افراد سودجو از هر 
فرصتی برای رسیدن به مقاصد شوم خود استفاده می کنند، 
گفت: در فصل امتحانات ممکن است برخی افراد سودجو 
با ترفندهایی مانند فروش سوالات امتحان نهایی نسبت به 

کلاهبرداری از دانش آموزان و خانواده هایشان اقدام کنند.
وی با بیان اینکه این افراد با ایجاد درگاه های جعلی فروش، 
اقدام به فیشینگ می کنند، اظهار کرد:  ممکن است افراد 
سودجو با طرح قیمت های بسیار ارزان برای فروش سوالات 
اقدام به هدایت کاربران به صفحات جعلی و از این طریق 
حساب بانکی آنها را خالی کنند. همچنین ممکن است در 
مواردی سوالات تقلبی را به دانش آموزان فروخته و این 
افراد با این تصور که سوالات را دریافت کرده اند، از مطالعه 
باقی موارد خودداری کرده و در امتحانات دچار مشکل شوند.

رییس پلیس فتای تهران بزرگ ادامه داد:  در مواردی هم این 
احتمال وجود دارد که افراد سودجو اقدام به انتشار فایل هایی در 
فضای مجازی کرده و ادعا می کنند که حاوی سوالات امتحانی 
است، اما این فایل ها در واقع حاوی بدافزار بوده و پس از دانلود 

و اجرا، اطلاعات شخصی کاربران را به سرقت می برد.
سرهنگ گودرزی اظهار کرد: در همین راستا هشدار ما به 
تمامی دانش آموزان و خانواده های آنان این است که به هیچ 
عنوان فریب چنین ادعاهایی را نخورند، چرا که اساسا احتمال 
نشت سوالات امتحان بسیار پایین است و افرادی هم که 
چنین ادعایی می کنند، ادعایشان کذب است و قطعا هدفشان 
سودجویی و کلاهبرداری است. همچنین شهروندان می توانند 
هرگونه اطلاعاتی از این دست را از طریق شماره تلفن ۱۱۰ به 

اطلاع همکاران ما رسانده تا اقدام لازم صورت پذیرد. 

اندرحکایتِ زیستنِ »خاک شش داران«؛

مراجع مرتجع صدور پروانه!

»پدرام پاک آیین« -دستیار رسانه ای وزیر  بهداشت- در گفت وگویی در تشریح 
و  میمون  آبله  مشکوک  موارد  شناسایی  در جهت  گرفته  اقدامات صورت 

همچنین پیشگیری از شیوع آن در کشور، گفت: از ابتدای شناسایی اولین 
موارد ابتلا به  آبله میمونی در دنیا، وزارت بهداشت رصد این بیماری 

در جهان را با  سرعت و دقت دنبال کرده است. با توجه به این که 
بیماری آبله میمونی در برخی از کشورهای دنیا دیده شده و تعداد 
موارد قطعی آن به ۲۰۰ نفر در جهان رسیده است، برای  پیشگیری از 
ورود و گسترش بیماری در کشور  به واحدهای بهداشتی آماده باش 

داده شده تا در صورت مشاهده موارد مشکوک، بررسی های خود 
را انجام دهند.

پاک آیین افزود: در هفته گذشته، دستورالعمل تشخیص 
دستورالعمل  و  میمونی  آبله  بیماری  از  پیشگیری  و 
نمونه گیری از بیماران احتمالی تهیه شد که به نوعی 

میمون  آبله  شیوع  از  پیشگیری  اولیه  راه  نقشه 
محسوب می شود. با کسب اطلاعات جدید، این 

دستورالعمل نیز به روز خواهد شد. همچنین 

تجهیزات  و امکانات تشخیصی به تعداد کافی تامین و آزمایشگاه تشخیصی برای 
آبله میمونی در انستیتوپاستور راه اندازی و فعال شده است.

دستیار رسانه ای وزیر بهداشت با بیان این که تدابیر لازم برای ارتقای 
مراقبت بهداشتی در مرزها صورت گرفته و با مسئولان ذیربط در سایر 
وزارتخانه ها هماهنگی های لازم انجام شده است، افزود: در همین 
زمینه جلسه جانبی شورای عالی سلامت برای تقویت همکاری های 
بین بخشی برگزار شد که با توجه به تصمیم اعضای این شورا، نظارت 

و مراقبت های بهداشتی مرزی افزایش می یابد.
پاک آیین که با »ایسنا« گفت وگو می کرد، در پایان اظهار 
داشت: زیرساخت های بومی مهیا شده برای تولید 
واکسن کرونا در کشور در مقابل دیگر تهدیدات 
میمون«   »آبله  بیماری  جمله  از  بهداشتی 
قابل استفاده خواهد بود؛ هرچند فعلا برای 
تصمیم گیری در این مورد زود است ولی 
پیگیر  تمام  جدیت  با  بهداشت  وزارت 

مسایل مرتبط با این بیماری است.

»دستیار رسانه ای وزیر بهداشت« تشریح کرد:

اقدامات ایران برای پیشگیری از شیوع آبله میمونی

روح الله نیاخلیلی
نویسنده
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برآورد عجیب از هزینه غذا؛ 
تغذیه سالم چقدر برای ایرانیان 

خرج برمی دارد؟
فقر یکی از اصلی ترین عوامل تاثیرگذار غیرقابل کنترل در 
مصرف کالری است که منجر به سوتغذیه می شود همان 
طور که »زهرا عبداللهی« -مدیرکل دفتر بهبود تغذیه وزارت 
ناامنی  »افزایش  که  گفت  ایلنا  خبرگزاری  به  بهداشت- 
غذایی به ویژه در مناطق محروم مشاهده شده است و 
بحران اقتصادی مزمن به تشدید قابل توجه سوءتغذیه در 

بخش هایی از ایران منجر شده است.«
»قرن نو« در گزارشی نوشت: افزایش چاقی نیز یک مشکل 
جدی و جهانی است و در حال حاضر به خوبی ثابت شده 
است که چاقی با فقر و نابرابری ثروت مرتبط است. اخیرا 
رییس پژوهشکده بیماری های گوارش و کبد دانشگاه 
علوم پزشکی تهران از افزایش ۵.۵ برابری تعداد افراد چاق 
و دو برابر شدن مرگ های زودرس ناشی از بیماری های 

مرتبط با چاقی در ایران در چند دهه گذشته خبر داد.

تغذیهسالمچقدربرایایرانیانخرجبرمیدارد؟
مغذی  مواد  که  غذاها  انواع  خوردن  یعنی  سالم  تغذیه 
لازم برای حفظ سلامتی، احساس خوب و داشتن انرژی 
پروتئین،  شامل  مغذی  مواد  این  دهد.  می  شما  به  را 
کربوهیدرات، چربی، آب، ویتامین ها و مواد معدنی است.

هزینهتامینپروتئینموردنیازیکفردچقدراست؟
۱۰ تا ۳۵ درصد کالری باید از پروتئین تامین شود؛ متوسط 
نیاز بزرگسالان به غذا در روز ۲۰۰۰ کالری است و در نتیجه 
۲۰۰ تا ۷۰۰ کالری آنها باید از پروتئین تامین شود که ۵۰ 
تا ۱۷۵ گرم است. اگر متوسط نیاز روزانه افراد به پروتئین 
را ۱۱۲.۵ گرم در نظر بگیریم؛ ماهانه هر فرد باید ۳ کیلو و 
۳۷۵ گرم پروتئین مصرف کند؛ در حال حاضر هر کیلوگرم 
مرغ تازه در بازار ۵۵ هزار و ۵۰۰ تومان قیمت خورده است 
و تامین نیاز پروتئینی یک فرد با مرغ ماهانه ۱۸۷ هزار و 
۳۱۲ تومان هزینه می برد. از طرف دیگر اگر متوسط قیمت 
هر کیلوگرم گوشت قرمز در بازار را ۱۴۰ هزار تومان در نظر 
بگیریم، تامین نیاز پروتئینی یک فرد با گوشت ماهانه 

۴۷۲ هزار و ۵۰۰ تومان هزینه می برد.

کربوهیدراتهاچقدرخرجرویدستمانمیگذارند؟
دستورالعمل های غذایی توصیه می کنند که هر فرد باید 
روزانه ۲۰۰ تا ۲۵۰ گرم برنج پخته شده مصرف کند؛ در حال 
حاضر هر کیلوگرم برنج ایرانی در بازار به طور متوسط ۸۰ هزار 
تومان قیمت خورده است و مصرف روزانه ۲۵۰ گرم برنج 
مساوی است با مصرف ماهانه ۷ کیلو و ۵۰۰ گرم برنج که 
۶۰۰ هزار تومان هزینه می برد. در این بین به گفته مسئول 
واحد بهبود تغذیه مرکز بهداشت خوزستان مقدار توصیه شده 
مصرف روزانه نان برای هر فرد بالغ، ۳۱۰ گرم است؛ در حال 
حاضر هر عدد نان سنگک دولتی ۶۵۰ گرم وزن دارد و برای 
تامین نیاز بدن به نان باید ماهانه ۱۵ عدد نان سنگک تهیه 

کرد که هزینه آن ۴۵ هزار تومان خواهد شد.

هزینهتامینمیوهوسبزیجاتبدنچقدراست؟
دستورالعمل های غذایی توصیه می کنند که هر فرد روزانه 
۴۰۰ گرم میوه و سبزیجات باید مصرف کند که مصرف 
ماهانه آن مساوی است با ۱۲ کیلوگرم میوه و سبزی؛ در 
حال حاضر هر کیلوگرم توت فرنگی به عنوان میوه فصل 
در بازار میوه  و تره بار ۵۰ هزار تومان قیمت خورده است 
و تامین ۶ کیلوگرم نیاز بدن به میوه با توت فرنگی ۳۰۰ 
هزار تومان هزینه  می برد. تامین ۶ کیلوگرم نیاز بدن به 
سبزیجات با توجه به قیمت ۱۵ هزار تومانی هر کیلوگرم 
سبزی خوردن نیز ۹۰ هزار تومان تمام خواهد شد. طبق 
برآوردهای صورت گرفته تامین حداقل نیاز های غذایی 
یک فرد در ایران ماهانه یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان 
نفره ۶  خانواده ۴  یک  برای  مقدار  این  و  می برد  هزینه 

میلیون تومان خواهد بود.

نتیجه ی عملکرد قدرت، پول، فساد و بخش خصوصی؛

»متروپل«؛ نمادِ بی عدالتی شهری!

اجتماعی

مکث

»متروپل« یک اتفاق نیست و نتیجه ی طبیعی از عملکرد 
همزمان قدرت، پول، فساد و بخش خصوصی است. 
متروپل ها در شهرها زیادند، فقط تاکنون نریخته اند یا 
ریختند و چندان رسانه ای نشده اند! اما شناسایی پروژه هایی 

مثل متروپل چندان دشوار نیست، معمولا این پروژه ها:
می شوند.  احداث  شهر  خیابان های  شلوغ ترین  در   _۱
۲سطح اشغال در طبقات آن ها صددرصد است؛ یعنی 
کل ملک را می سازند. ۳ چند طبقه از ساختمان های 

مجاور بالاترند )به عبارتی یک سروگردن بیشتر از بقیه 
دارند(. ۴_بی توجه به سرانه های شهری و عقب نشینی ها 
هستند. ۵_ آرای کمیسیون ماده صد با ضریبِ پایین و 
اقساط بلند مدت دارند. ۶_ وام های کلان با سودهای 
بسیار پایین دارند و گاهاً خودشان صاحب بانک هستند. 
۷_ بی توجه به قوانین نظام مهندسی و جاری شهرسازی 
هستند. ۸_ مالک آن ها را در راهروهای شهرداری ها و 
بانک ها و ادارات نمی بینید بلکه برعکس مدیران ارشد 
شهری را در دفتر مالک این ابرپروژه ها رویت می کنید. 
۹_ مورد تقدیر و تمجید مسئولین شهری قرار می گیرند. 
به  بی عدالتی  است،  شهری  بی عدالتی  نماد  متروپل 
مردم شهر، بی عدالتی به مقاومت مصالح، بی عدالتی به 

مهندسان ناظر و قوانین نظام مهندسی. مراقبِ فروریزش 
متروپل های بعدی باشیم.

یادداشت

گزارش

اگرچه قرار بود مبلغ وام ودیعه مسکن در تهران کاهش پیدا کند اما »مدیرکل روابط 
عمومی بانک مرکزی« از افزایش تسهیلات کمک ودیعه مسکن خبر داد و از تصویب مبلغ 

وام ودیعه مسکن توسط شورای پول و اعتبار خبر داد.
آنگونه گه بانک مرکزی در سایت رسمی خود اعلام کرده است، مبلغ وام ودیعه مسکن بین 
۴۰ تا ۱۰۰ میلیون تومان است. مبلغ وام اجاره مسکن در تهران به ۱۰۰ میلیون تومان رسید 
که افزایش ۳۰ میلیون تومانی نسبت به سال گذشته دارد. مبلغ این وام در مراکز استان ها 
۷۰ میلیون تومان و در شهرهای بالای ۲۰۰ هزار نفر هم ۴۰ میلیون تومان است. هنور مبلغ 
دقیق اقساط وام ودیعه مسکن اعلام نشده است. اما آنگونه که بانک مرکزی اعلام کرده 
مدت بازپرداخت وام ودیعه مسکن از سه به پنج سال رسیده است. از طرف دیگر سود 
تسهیلات وام ودیعه مسکن هم اعلام نشده است. اما چندی پیش اعلام شد که سود وام 

ودیعه مسکن از ۱۳ درصد سال گذشته به ۱۸ درصد رسیده است.
بر این اساس باید منتظر ماند و دید اقساط وام ودیعه مسکن چقدر است. اما به نظر 
می رسد که اقساط وام ودیعه مسکن در تهران حدود دو میلیون تومان باشد. چون اگرچه 
نرخ سود این وام نسبت به سال گذشته بیشتر شده، اما مدت بازپراخت وام هم از سه به 

پنج سال رسیده است. پیش از این اعلام شده بود که قرار است مبلغ وام ودیعه مسکن 
در تهران ۶۰ میلیون تومان و اقساط این وام هم ۱.۵ میلیون تومان باشد. حالا مبلغ وام 
ودیعه مسکن تهران به ۱۰۰ میلیون تومان رسیده است و احتمالا اقساط این وام در تهران 

حدود دو میلیون تومان در ماه باشد.
اقساط وام ۷۰ میلیون تومانی ودیعه مسکن هم احتمالا حدود ۱.۵ میلیون تومان در ماه 
است. اقساز وام ۴۰ میلیون تومانی اجاره مسکن هم باید زیر یک میلیون تومان باشد. سال 
گذشته شرایط خاصی برای دریافت وام ودیعه مسکن اعلام شد و تنها افرادی می توانستند 
وام ودیعه مسکن بگیرند که سرپرست خانوار باشند و فرم ج آنها هم سبز باشد. یعنی قبلا 
از تسهیلات دولتی خرید مسکن استفاده نکرده باشند. از طرف دیگر، افراد متقاضی دریافت 
این وام باید اجاره نامه یکساله داشته باشند و تا لحظه ثبت درخواست وام هم نباید اقدام به 
دریافت تسهیلات کرده باشند. همچنین سال گذشته اعلام شده بود که متقاضیان دریافت 
وام اجاره مسکن باید کد رهگیری و قرارداد خود را در سامانه املاک و اسکان بارگذاری کنند. 
البته هنوز وزارت راه و شهرسازی سایت ثبت نام این وام بانکی را معرفی نکرده است. پس 

متقاضیان باید فعلا منتظر دستور این بانک بمانند.

»دنیای هوادار« از جزییات وام 100 میلیونی ودیعه مسکن گزارش می دهد؛

اقساط وام ودیعه چقدر است؟

شهادت امام جعفر صادق)ع( مرد آسمانی مدینه، چشمه جود و 
سخاوت، کوه حلم و بردباری، تجسم اخلاص و صبر و دریای عمیق 

علوم لدنی بر پیروان آن حضرت تسلیت باد!

مجید دودانگه  
کارشناس ارشد برنامه ریزی شهری

خبر

»سازمان هدفمندسازی یارانه ها« در اطلاعیه ای اعلام کرد: »ثبت نام افراد جدید و 
جامانده از یارانه که تا چهارم خرداد تمدید شده بود، تا اطلاع ثانوی ادامه خواهد 
داشت.« بر اساس اطلاعیه سازمان هدفمندسازی یارانه ها، سرپرستان خانوار هایی 
که جامانده یا متقاضی جدید دریافت یارانه هستند و تا کنون موفق به ثبت نام 
نشده اند، می توانند همچنان با مراجعه به آدرس اینترنتی my.gov.ir نسبت به 

ثبت نام خانوار خود اقدام کنند.
همچنین در این اطلاعیه سازمان هدفمندسازی یارانه ها تاکید شده که در اختیار 
داشتن شماره همراه به نام سرپرست خانوار، کدملی، کدپستی، تاریخ تولد و شماره 
شبای بانک مربوط به سرپرست خانوار متقاضی جدید و جامانده از یارانه، ضروری 
است. سرپرستان مذکور می توانند جهت کسب اطلاع از آخرین وضعیت ثبت 
نام خود کد دستوری #کد ملی ۴۳۸۵۷*۴* را شماره گیری کنند. معترضین به 
دهک بندی اعلام شده یا قطع یارانه اردیبهشت  ۱۴۰۱، همچنان باید از طریق آدرس 
اینترنتی hemayat.mcls.gov.ir وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعتراض خود 

را ثبت و  پیگیری کنند.
شایان ذکر است؛ پیش تر سازمان هدفمندسازی یارانه ها در راستای تکلیف مقرر 
در جزء ۱ بند ص تبصره ۱ قانون بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور، ثبت نام از افراد جدید 
و جامانده از یارانه را در تاریخ ۲۷ اردیبهشت تا یکم خرداد ۱۴۰۱ برای تمامی افراد 
جدید و جامانده آغاز و این مهلت را تا روز چهارشنبه ۴ خرداد ۱۴۰۱ تمدید کرده بود.

طبقاعلام»سازمانهدفمندسازییارانهها«؛

مهلت ثبت نام افراد جدید و 
جاماندگان یارانه دوباره تمدید شد

»مدیرکل دفتر صنایع خودرویی وزارت صنعت، معدن و تجارت« از ثبت نام ۴میلیون 
نفر در سامانه یکپارچه فروش خودرو خبر داد و اعلام کرد که »قرعه کشی خودرو در 
این مرحله در روز دوشنبه نهم خرداد انجام خواهد شد.« عبدالله توکلی لاهیجانی 
در این باره گفت: نخستین سامانه یکپارچه تخصیص خودرو با هدف شفاف سازی 
فرآیند تخصیص خودرو به متقاضیان با نظارت سازمان حمایت تولیدکنندگان و 
مصرف کنندگان از ساعت نه صبح سه شنبه 27 اردیبشهت، فعالیت خود را آغاز 
نمود که در مهلت یک هفته ای تعیین شده، تا ساعت نه صبح روز سه شنبه سوم 

خرداد، 4 میلیون نفر، اطلاعات ثبت نامی خود را در این سامانه تکمیل نمودند.
وی افزود: اردیبهشت امسال با توجه به افزایش 155درصدی تولید خودروی کامل 
در خودروسازان بزرگ کشور در مقایسه با مدت مشابه سال قبل، 38 نوع خودروی 
مختلف از پنج خودروساز کشور در این دوره ارائه شد که پس از تأیید اطلاعات 
مندرج، قرعه کشی خودرو در این مرحله در روز دوشنبه نهم خرداد انجام خواهد 
شد. با توجه به پایدار شدن روند تولید خودروی کامل در خودروسازان داخلی و 
کاهش شصت درصدی آمار خودرو های ناقص در مقایسه با مدت مشابه سال 
قبل، همچنین ایجاد شفافیت در عرضه خودرو به بازار، روند تخصیص خودرو در 
سامانه یکپارچه فروش تداوم پیدا خواهد یافت. اجرای عملیات فروش توسط 
خودروسازان انجام می شود و سازمان حمایت نظارت بر حسن انجام تعهدات 

خودروساز در خودرو های تخصیص یافته را به عهده خواهد داشت.

قرعهکشی۹خردادانجاممیشود؛

ثبت نام ۴میلیون نفر در سامانه 
یکپارچه فروش خودرو
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البرز
مسئولان البرزی دیدار با خانواده  های معظم شهدا را اولویت قرار دهند

»مجتبی عبداللهی« -استاندار البرز- با اشاره به ایثار و از خود گذشتگی شهدای والامقام ایران اسلامی گفت: 
مسئولان البرز دیدار با خانواده های شهدای گرانقدر را اولویت کاری قرار دهند. وی افزود: امنیت امروز 

کشور را مدیون جانفشانی ها و ایثارگری همه رزمندگان ایران اسلامی هستیم.

در پی اجرای طرح مردمی  سازی یارانه  ها؛
لزوم اختصاص تسهیلات سرمایۀ در گردش به 

واحدهای دام و طیور استان

»رئیس انجمن علمی گل و گیاهان زینتی« تأکید کرد:
بومی  سازی دانش به  نژادی و تولید برخی ارقام 

جدید گیاهی در کشور

سرپرست سازمان جهاد کشاورزی استان البرز گفت: در پی 
اجرای طرح مردمی سازی یارانه ها، واحدهای پرورش دام 
و طیور این استان با پرداخت تسهیلات ویژه مورد حمایت 

قرار می گیرند.
به گزارش »دنیای هوادار«، عبدالرضا روشن نژاد 

افزود: استان البرز رکورددار تولید در حوزه 
تولیدات دامی در کشور است و با تمام 
توان برای تداوم و افزایش تولید تلاش 

خواهیم کرد.
وی اظهار داشت: در پی اجرای طرح مردمی 

یارانه ها و اصلاح قیمت  سازی 
نهاده های دامی، به منظور 

و  دامداران  از  حمایت 
مرغداران استان و حفظ 
تولید  تداوم  و  ثبات 
شیرخام، گوشت، مرغ 
و تخم مرغ، تسهیلات 
با  گردش  در  سرمایه 
سود ۱۰، ۱۲ و ۱۵ درصد، 

برای تأمین نقدینگی به 

واحدهای تولیدی دام و طیور اختصاص یافته است.
البرزتصریح  استان  سرپرست سازمان جهاد کشاورزی 
آماده  استان  در  کشاورزی  بانک  عامل  شعب  کرد: 
استان  تولیدکنندگان  به  مذکور  تسهیلات  پرداخت 
توانند  می  تسهیلات  دریافت  متقاضیان  و  هستند 
 cita.maj.ir نشانی به  به سامانه سیتا  با مراجعه 
درخواست خود را ثبت نمایند و پس از ثبت نام 
از طریق مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان ها به 

شعب بانک کشاورزی معرفی خواهند شد.
به  تسهیلات  پرداخت  برای  اینکه  بیان  با  وی 
تولیدکنندگان دام و طیور، مانع زدایی شده 
است؛ افزود: مطابق تأکید مقام عالی 
پرداخت  امر  برای سهولت  وزارت 
تسهیلات به تولیدکنندگان دام 
و طیور، تمامی موانع بوسیله 
شده  برطرف  مرکزی  بانک 
و  دامداران  کلیه  و  است 
استان  فعال  مرغداران 
می توانند از تسهیلات 

مذکور بهرمند شوند.

رئیس انجمن علمی گل و گیاهان زینتی ایران گفت: 
امروز با تلاش محققان داخلی، دانش به نژادی و تولید 
برخی ارقام جدید گیاهی بویژه گل های زینتی در کشور 

بومی سازی شده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، پژمان آزادی روز گذشته با 
اعلام این مسئله افزود: پژوهشکده گل و گیاهان زینتی 
ایران که  زیر نظر  موسسه تحقیقات علوم باغبانی وزارت 
جهاد کشاورزی در کرج  فعالیت می کند در سال های 
اخیر موفق به تولید ارقام جدید گیاهان زینتی بخصوص 

در حوزه گیاهان پیازی شده است.
وی ادامه داد:  همچنین در گل شیپوری موفق شدیم با 
برنامه های اصلاح ژنتیک به ژنوتیپ های جدیدی دست 
یابیم که هم از لحاظ رنگ و هم از لحاظ مقاومت به 
بیماری ها ویژگی های خوبی دارد و به زودی در برنامه 
های ثبت رقم قرار خواهند گرفت و به حوزه گل و گیاهان 

زینتی کشور معرفی می شوند.
وی تصریح کرد: در تکثیر این گیاهان زینتی در حوزه 
کشت بافت با بخش های خصوصی تعاملات خوبی 
داشتیم و دانش فنی به وجود آمده به بخش خصوصی 
منتقل شد و امیدواریم در آینده ای نزدیک ارقام به نژادی 
شده توسط پژوهشکده گل و گیاهان زینتی و در بخش 

های خصوصی به روش کشت بافت تکثیر شود.
رئیس انجمن علمی گل و گیاهان زینتی ایران با بیان 
اینکه تعداد ارقام جدید پس از ثبت مشخص می شود، 
گفت: در حوزه گل شیپوری، گل گلایل، گل آرمانی و زنبق 
گیاهانی هستند که ارقام جدید تولید شده و وارد عرصه 

شده اند.
وی با بیان اینکه ارقام جدید زنبق و گلایل ثبت و تجاری 
سازی شده اند، افزود: در مجموع گل و گیاهان پیازی 
یکسری از گیاهان مهم که وارداتی بوده اند که توسط 
محققان داخلی به نژادی شده و توسط بخش خصوصی 

تجاری سازی می شوند.
توسط  هم  داوودی  گل  جدید  رقم  کرد:  تصریح  وی 
پژوهشکده گل و گیاهان زینتی تولید و در حوزه جشنواره 

های گل داوودی به نمایش گذاشته شده ضمن اینکه 
سازمان پارک های چند منطقه کشور هم از این رقم 
سفارش داده و در باغ گیاهشناسی ملی ایران هم کاشته 

شده است.
مجموعه  یک  فقط  نژادی  به  حوزه  در  گفت:  آزادی 
تحقیقاتی دولتی نمی تواند کار کرده و پاسخگو باشد زیرا 
تنوع این ارقام بسیار زیاد است و یک مجموعه کوچک 
نمی تواند بر روی تمام این گیاهان کار کند و باید بخش 
های خصوصی ورود کنند و در جریان به نژادی وارد شوند.
رئیس انجمن علمی گل و گیاهان زینتی ایران بیان 
داشت:  از سال گذشته شتاب دهنده کشت بافت گیاهی 
توسط یک شرکت دانش بنیان در کشور  فعال شده که 
هدف آن توسعه فناوری های نوین دنیا در حوزه گل و 
گیاهان زینتی، باغی و دارویی می باشد؛ بحث کشت 
بافت گیاهی چندین دهه است که در دنیا شروع شده و 
بحث تجاری آن مطرح شده و خوشبختانه در ایران هم 
بیش از ۲ دهه است که بحث تولید تجاری از روش کشت 

بافت شکل گرفته است.
وی اظهار داشت: کشت بافت به روشی گفته می شود که 
در آن از اندام بافت سلول های گیاهی، در شرایط درون 
شیشه ای و استریل برای اهداف خودمان که می تواند ریز 

ازدیادی یا تکثیر انبوه باشد، استفاده می کنیم.
وی گفت: هدف این شتاب دهنده فعالیت استارتاپ 
هایی علاقه مند در حوزه کشت بافت، به نژادی و تولید 
ارقام جدید است تا آن ها را از لحاظ پروژه ها، فنی، بازار و 

مونیتورینگ هدایت کنیم.
آزادی با بیان اینکه هم اکنون چند کارپژوهشی در این 
شتاب دهنده آغاز شده است، افزود: درآینده ای نزدیک 
فعالیت این شتاب دهنده به تولید و معرفی ارقام جدید 
گل و گیاهان زینتی منجر می شود که بخشی از نیاز 

داخلی کشور را علاوه بر صادرات تامین می کند.
هم اکنون هشت هزار و ۲۰۰ هکتار از اراضی کشور در 
گلخانه ها و فضای باز زیر پوشش کشت گل و گیاهان 

زینتی قرار دارند.

دکتر »شهاب مستوفی« خبر داد:
فعالیت 127 واحد بهداشتی مجری 
واکسیناسیون کرونا در سطح استان

در البرز؛
نظارت  ها بر واحدهای آلایندۀ هوا تشدید شد

»فرمانده پلیس راه البرز«:
محدودیت ترافیکی در جاده کرج - چالوس 

و آزادراه تهران – شمال اجرا خواهد شد

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی استان البرز با تاکید 
بر تکمیل واکسیناسیون کرونا توسط مردم اعلام کرد: اکنون 
۱۲۷ واحد بهداشتی در استان مجری طرح واکسیناسیون 

کرونا در این استان هستند.
به گزارش »دنیای هوادار«، دکتر »شهاب مستوفی« روز گذشته 
با اعلام این خبر به خبرنگاران گفت: طرح واکسیناسیون 
کرونا با جدیت در تمام مراکز خدمات جامع سلامت استان 

البرز همچنان با جدیت ادامه دارد.
انجام  برای  می توانند  البرزنشینان  داشت:  اظهار  وی 
به مراکز خدمات جامع سلامت شهری و  واکسیناسیون 
روستایی، پایگاه های سلامت و همچنین خانه های بهداشت 

در روستاها مراجعه نمایند.
کرد:  تاکید  البرز  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاون 
انتظار می رود مردم استان ضمن رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی، تکمیل واکسیناسیون را بسیار جدی بگیرند و به 
خاطر داشته باشند که عادی انگاری شرایط و عدم رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی کماکان می تواند زنگ هشداری 

برای شیوع کرونا باشد.
وی فاصله زمانی تزریق دوز چهارم حداقل واکسن کرونا را 
بین چهار تا 6 ماه پس از نوبت سوم تزریق این واکسن 
بهداشت  بالای 70 سال، کارکنان  افراد  ذکر کرد و گفت: 
و درمان، افراد دارای ضعف سیستم ایمنی و افراد دارای 
بیماری زمینه ای می توانند برای تزریق دوز چهارم واکسن 

کرونا اقدام کنند.

سرپرست اداره کل حفاظت محیط زیست استان البرز اعلام 
کرد: در پی افزایش آلودگی هوا در استان و تعطیلی واحدهای 
آلاینده هوا، بر روند تعطیلی این. واحدها نطارت جدی می 

شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، مجید درگی روز گذشته در جمع 
خبرنگاران افزود: در راستای اجرای مصوبات هشتمین کمیته 
اضطرار کاهش آلودگی هوای استان، بازرسان و ماموران یگان 
حفاظت اداره کل با مراجعه به واحدهای صنعتی، کارخانجات 
و مراکز موثر در تشدید آلودگی هوا از جمله معادن شن و 

ماسه، بر تعطیلی موقت واحدهای مذکور نظارت کردند.

وی اظهار داشت: با توجه به وقوع پدیده ریزگردو گرد وغبار  
ناشی از کشور  عراق در سطح استان، یگان های حفاظت و 
گشت های بازرسی اداره کل  بر عملکرد واحدهای آلاینده 
جهت جلوگیری از تشدید آلایندگی هوا نظارت شبانه روزی 

دارند.
وی گفت: از صبح روز گذشته پدیده گرد و غبار در استان 
بروز کرد که در نتیجه آن مدارس و ادارات این استان تعطیل 

شده است.
بر اساس پیش بینی ها پدیده گرد و غبار تا روز پنجشنبه در 

البرز پایدار است.

فرمانده پلیس راه البرز از اعمال محدودیت ترافیکی درجاده 
کرج - چالوس و آزادراه تهران - شمال در محدوده این استان 

در روز جمعه ۶ خرداد ماه جاری خبر داد.
رضا  سرهنگ  ایرنا،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
گودرزی روز گذشته اظهار داشت: براساس برنامه ریزی انجام 
شده تردد انواع وسایل نقلیه از ساعت ۱۵ الی ۲۴ روز جمعه 

۶ خرداد ماه جاری از کرج و ابتدای آزادراه تهران - شمال به 
سمت مرزن آباد ممنوع می شود.

وی اضافه کرد: همچنین در صورت اعلام ماموران پلیس راه 
در محل ، تردد انواع وسایل نقلیه از ساعت ۱۸ تا پایان تخلیه 
بار ترافیکی از مرزن آباد به سمت کرج و تهران به صورت یک 

طرفه خواهد شد.
گودرزی خاطرنشان کرد: به منظور کنترل بیشتر ترافیک و 
پیشگیری از اتلاف وقت رانندگان و مسافران در جاده های 
استان البرز با سایر نهادهای امدادی نیز هماهنگی های لازم 

صورت گرفته است.
فرمانده پلیس راه البرز به رانندگان توصیه کرد علاوه بر حفظ 
آرامش و رعایت نکات ایمنی، مقررات راهنمایی و رانندگی را 

مورد توجه قرار دهند.
مرکز کنترل ترافیک پلیس راه ناجا با شماره تلفن ۸۸۲۵۵۵۵۵ 
بصورت شبانه روزی پاسخگوی وضعیت راه های کشور و 

آماده امدادرسانی به حادثه دیدگان احتمالی است.
۱۸ درصد ترافیک جاده ای کشور مربوط به راه های استان البرز 
است و در زمان تعطیلی ها بر میزان ترافیک در یک هزار و 
۴۵۰ کیلومتر آزاد راه، بزرگراه، راه اصلی و فرعی این استان 

افزوده می شود.

کشاورزی

گزارش

شت بهدا

محیط زیست

پلیس  راه



روزنامه

5
پنج شنبه 5 خرداد 1401-  شماره 1024

فرهنگی

فراخوان دوره جدید ارسال طرح به خانه مستند
خانه مستند فراخوان دوره جدید ارسال طرح را پس از ۲ سال منتشر و اعلام کرد: علاقه مندان می توانند تا ۱۵ تیرماه 

طرح های خود در سایت خانه مستند ثبت کنند. در  متن این فراخوان آمده است: خانه مستند پس از ۲ سال سامانه ارسال 
طرح خود را راه اندازی کرده است تا بتواند در شرایط سخت کنونی و پس از گذراندن پاندمی کرونا که فیلم سازی را بسیار 

تحت تأثیر قرار داد، شرایط را برای مستندسازان و سینمای مستند کمی بهبود ببخشد، به همین علت افرادی که به سینمای 
مستند علاقه مند هستند می توانند از پنجشنبه پنجم خرداد ماه طرح های خود را در سایت خانه مستند ثبت کنند.

»معاون وزیر ارشاد« تأکید کرد: 

نگاه جدی و عدالت  محور دولت به حوزه فرهنگ در مناطق محروم
معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و رئیس سازمان 
امور سینمایی و سمعی بصری گفت: نگاه جدی دولت به 
مناطق محروم به ویژه شهرستان ها در تمام برنامه های 
توسعه که یکی از آن ها حوزه فرهنگ است به خوبی 

قابل لمس است.
به گزارش »دنیای هوادار«، محمد خزاعی روز گذشته در 
پاویون فرودگاه یاسوج در گفت و گویی اظهار داشت: 
برنامه های جدید حوزه فرهنگ در دولت طراحی شده در 
وزارت ارشاد به ما ابلاغ شده و ماموریت های جدیدی 

تعریف شده است.
وی افزود: نگاه جدی به حوزه انقلاب و گفتمان انقلاب 
اسلامی در حوزه سینما، تئاتر، ادبیات و تجسمی و همه 
حوزه های فرهنگ و هنر از جمله این ماموریت ها است.

معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و رییس سازمان 
حوزه  در  کرد:  تصریح  بصری  سمعی  و  سینمایی  امور 
سینما موارد زیادی بوده که مخاطبین سینما شاکی عرضه 

محصولاتی بوده اند که بر روی پرده ها دیده می شد.
خزاعی تاکید کرد: تصمیم گرفته شد گفتمان جدید تری 
در سینما تقویت و بر اساس آن طراحی هایی در سازمان 

سینمایی شده است.
وی ادامه داد: اولین مرحله طراحی سه شعار بود که تمام 
موسسات و سازمان سینمایی بر اساس این  شعار ها 

فعالیت می کنند.
معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و رییس سازمان امور 
سینمایی و سمعی بصری عنوان کرد: این موارد شامل 

قانون گرایی، عدالت محوری و استانداردسازی است.
خزاعی ابراز داشت: تمام قوانین سازمان سینمایی که 

احتیاج به بازنگری داشته بررسی و انجام گرفته است.
وی تاکید کرد: در بحث عدالت محوری سعی شده امکاناتی 
فراهم شود که در تهران و در شهرستان های مختلف کشور 

بطور متوازان در اختیار فیلم سازان قرار گیرد.
مدیران  گفت:  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  معاون 
سازمان سینمایی هر هفته سفرهایی به نقاط مختلف 

کشور دارند و مشکلات هر استان را از نزدیک می شوند و 
با هنرمندان درد دل می کنند.

سهممسکنبرایهنرمندان
خزاعی همچنین تاکید کرد: مسکن هنرمندان سینما در بحث 

مسکن ملی سهمی به آن ها اختصاص داده شده است.
رئیس سازمان امور سینمایی و سمعی بصری افزود: البته 
ابن سهمیه در حوزه فرهنگ تنها مربوط به هنرمندان 
سینما نیست و در وزارت خانه این سهم برنامه ریزی و 

طراحی شده به استان ها ابلاغ خواهد شد.
خزاعی ادامه داد: در جلسات مکرر این مهم پیگیری 
شده که خانه های مسکونی که قرار است جدید ساخته 
مسکن  فاقد  که  هنرمندانی  به  شوند  واگذار  و  بشود 

هستند تعلق گیرد .

رئیسجمهورنگاهفرهنگیدارد
خزاعی ابراز داشت: آیت الله ابراهیم رئیسی از معدود رئیس 
جمهورهایی هستند که نگاه فرهنگی و دغدغه فرهنگ را 

دارند و سه شورا به دستور ایشان راه اندازی شده است.
معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و رییس سازمان 
امور سینمایی و سمعی بصری گفت: شورای فرهنگ و 
هنر بعد از دیدار هنرمندان در افطاری رئیس جمهور با 

ریاست وی تشکیل می شود.
آنجا  در  اساسی هنرمندان  کرد: مشکلات  بیان  خزاعی 
که  هستند  نیز  مواردی  و  شود  می  مصوب  و  مطرح 
شخص رئیس جمهور در خصوص آن ها تصمیم می 

گیرد و مشکل رفع می شود.
وی عنوان کرد: دومین شورا شورای عالی سینماست که 
آقای مخبر مسئول این شوراست که مصوبات آن سریع 

فرهنگ و رسانه

خارج از گود

اعلام و ابلاغ می شود.
معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و رییس سازمان 
امور سینمایی و سمعی بصری ادامه داد: معضلاتی در 
حوزه سینما وجود دارد که در اختیارات سازمان سینمایی 
مسکن،  کلان،  مسائل  شامل  که  نیست  خانه  وزارت 
معیشت، بیمه کاری، قوانینی که باید اصلاح شوند و در 

آنجا مطرح می شود.
وی تصریح کرد: سومین شورا، شورای هنر است که این 
سال ها مغفول مانده بود و از سالیان سال تعطیل بوده 
است و به ریاست وزیر ارشاد به زودی تشکیل خواهد شد.
خزاعی ابراز داشت: تصمیماتی که در این شورا گرفته می 
شود ظرف دو هفته به صحن شورای انقلاب فرهنگی 

ارائه داده می شود.
وی تاکید کرد: این سه شورا در دولت های گذشته یا 

کمرنگ و با تعطیل بودند.
به  چهارشنبه  امروز  ظهر  همراهانش  و  خزاعی  محمد 

استان کهگیلویه و بویراحمد سفر کرده است.
وی در سفر دو روزه خود به کهگیلویه و بویراحمد با بازدید 
از پروژه های در دست اجرا و طرح های فرهنگی از نزدیک 
با مشکلات و چالش های این استان در حوزه فرهنگ و 

هنر آشنا خواهد شد.
در سفرهای استانی رئیس جمهور هر پروژه عمرانی که 
در حوزه فرهنگ ناقص بوده است به آن بودجه اختصاص 

داده شده و در حال تکمیل هستند.
در سفر امروز معاون وزیر درخصوص نقصان هایی که در حوزه 
زیرساخت های فرهنگی بخصوص سینما در استان کهگیلویه 

و بویراحمد وجود دارد، تصمیمات لازم گرفته خواهد شد.
محمد خزاعی همچنین امروز دیداری با اصحاب فرهنگ 

و هنر  و سینماگران خواهد داشت.
وی به منظور نیاز سنجی و رفع کمبود های حوزه هنری و 

فرهنگی وارد کهگیلویه و بویراحمد شده است.
استانی و مسئولان  ارشد  با مدیران  همچنین نشست 

متولی فرهنگ در استان نیز در دستور کار قرار دارد.

اندرحکایت سیاسی کاری  های »جشنوارۀ کن«؛ 

نخلِ ریشه در سیاست
جشنواره فیلم کن که برابر فضای تک قطبی جشنواره وِنیز ایجاد شد، از همان 
ابتدا و برای آن که بتواند گوی رقابت را از ونیز برباید، با رسوخ در مباحث 
سیاسی، تلاش کرد تا در همان گام نخست، توجه دول همسو با سیاست های 

الیزه را به خود جلب کند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، کن در اجرای این سیاست به خوبی 
عمل کرد و خیلی زود توانست به نسبت جشنواره ونیز، طرفداران بسیاری 
را از سینماگران و سینمادوستان در سراسر جهان به دست آورد. کم کم این 
رویه، به عادت سالانه این جشنواره تبدیل شد و چون منویات دول اروپایی 
و آمریکایی نزدیک به دولت فرانسه، در این رویداد لحاظ می شد، امپراتوری 
رسانه ای این کشورها نیز تا توانستند از این فستیوال تعریف کردند و نقش 
بسزایی در تحکیم پایه های این گزاره که »جشنواره کن، معتبرترین جشنواره 

سینمایی جهان است«، داشتند.
نگاه مثبت کن، بیشتر معطوف به هالیوود و سیاست های کاخ سفید بود. 
دامنه این نگاه حمایت گرایانه تا جایی پیش رفت که این جشنواره در دهه 
۵۰، یک فیلم که گوشه هایی از بمباران هیروشیما توسط آمریکا را به تصویر 

می کشید، با وجود اعلام رسمی، از بخش رقابتی خارج کرد.
به عنوان مهم ترین جایزه  نماند. اسکار  راندمان کن بی پاسخ  این  البته که 
سینمایی جهان، به شکل نانوشته ای، دروازه موفقیت در رویداد خود را، موفقیت 
در این جشنواره فرانسوی لحاظ کرد. گزاره ای که حتی تا به امروز نیز تداوم یافته 
و دیگر همه می دانند فیلم هایی که در کن، موفقیت هایی به دست می آورند، از 

شانس بسیار بالایی برای افتخارآفرینی در اسکار برخوردار هستند.

ژان کوکتو، فیلمساز فرانسوی و عضو هیات داوران در سال های ۱۹۵۳ و 
۱۹۵۴، تلاش زیادی به عمل آورد تا کن را به سرزمینی برای سینمای همه 
کشورها تبدیل کند یعنی جایی که دخالت سیاست در آن هیچ نقشی نداشته 
باشد. اما علیرغم این نیت، در سال های جنگ سرد دهه ۵۰، جشنواره کن 
در مواقعی برای عدم برانگیختن حساسیت های دو جبهه جهانی، به برخی 
ملاحظات دیپلماتیک تن داد و اعتراض های بسیاری را از جانب فیلمسازان 

به خود دید.
یکی از این معترضان، آلن رنه، فیلمساز صاحب سبک فرانسوی بود که به 
سبب چنین رفتاری، اغلب از بخش رسمی جشنواره کنار گذاشته می شد. 
برای مثال فیلم شب و مه که مستندی درباره اتاق های گاز اردوگاه های 
فاشیستی و یکی از فیلم های مرجع تاریخ سینما در این زمینه است، به خاطر 

تقاضای نمایندگی آلمان، از رقابت ها کنار گذاشته شد.
در همین راستا، کن، نسبت به رویدادهایی که همسو با سیاست های روز 
آمریکا است و خشم دول غیرهمسو با آرمان های سیاسی آمریکا و فرانسه را 
به همراه دارد نیز بی تفاوت نبوده است. بنابراین اصلا جای تعجب ندارد که 
در همان سال هایی که اسکار، نسبت به سینماگران و داوران زن، بی توجهی 
می کند، کن نیز همین رویه را در پیش گرفته و صدای بسیاری از زنان حاضر 

در این رویداد را بلند می کند.
همین رخداد طی سالیان اخیر، در حوزه های دیگری چون اجحاف در حق 
رنگین پوستان یا سنگ تمام گذاشتن برای دگرباشان نیز همسو با اسکار، در 
کن نیز پیاده سازی شد تا این دو رویداد سینمایی مهم جهان، در پیاده کردن 
شاخص های سیاسی آمریکا و فرانسه، به اندازه ای نهادینه عمل کنند که 
بسیاری از فیلمسازان، راز موفقیت در این دو رویداد را به خوبی فرا گرفته اند.

بدلیل همین انتخاب های سیاسی است که هرساله بر تعداد معترضان به 
فرآیند داوری این دو رویداد اضافه می شود و البته که هیچ توضیحی هم در 

این رابطه داده نمی شود.

با بالا گرفتن اعتراض ها، کن که جایگاه حرفه ای خود را در خطر می دید 
و تهدید جشنواره های تازه تاسیس و اقبال عمومی آنها را بسیار ملموس 
می دانست، چگالی صریح حمایت های سیاسی خود را پائین آورد و به همین 
دلیل از میانه دهه ۸۰ تا یک دهه اخیر، کرکره حمایت های آشکار سیاسی خود 
را پائین کشید. به همین دلیل، چهره ای که از کن در میان دوستداران سینما 
طی ۳ دهه ترسیم شد، یک جشنواره حرفه ای هنری بود که انتخاب هایش، 

بر مبنای شاخص های صرفا سینمایی تعیین می شد.
اما رویکرد کن طی یک دهه اخیر، بازگشتی دوباره به سال ها و دهه های 
ابتدایی خود است. جریانی که باز هم به مانند گذشته، علاوه بر سینماگران، 
صدای دوستداران این جشنواره قدیمی را نیز بلند کرده تا کن، بی توجه به این 
اعتراض ها، آن مسیر سیاست زده گذشته را دنبال کند. جریانی که بی توجه 
به کرونا، حتی در شکل مجازی جشنواره نیز خود را نشان داد که این امر 
نشان دهنده عزم راسخ مدیران کن در اجرایی کردن سیاست های الیزه و دیگر 

هم پیمانان آن است.
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ورزشی
توضیحات علیپور درباره انتخاب ژیل ویسنته

مهاجم اسبق پرسپولیس گفت: انتخاب ژیل ویسنته با توجه به همه پیشنهاداتی که از قطر، امارات، 
چین، کویت، ترکیه، بلژیک، لهستان، روسیه و حتی اسپانیا به من رسید بهترین انتخاب بود. امیدوارم 

با این تصمیم در جام جهانی همراه ایران باشم.

اصغر قلندری
نویسنده و روزنامه نگار

حاشیه

به دعوت »حبیب اله ناظریان« -رئیس هیاتُ کاراته استان 
و  تکواندوکاران  کاراته بازان،  از  کثیری  جمع  اصفهان- 
اصحاب رسانه به مناسبت سالروز آزادسازی خرمشهر با حضور 
در آسایشگاه جانبازان با سرافرازان هشت سال دفاع مقدس 
دیدار و با ارائه شاخه های گل، لوح تقدیر و هدایا با جانبازانی 
که در این  آسایشگاه مجهز و بسیار نظیف زندگی می کنند 

تجدید میثاق نمودند. 
در این مراسم باشکوه معنوی ناظریان رئیس اسبق فدراسیون 
کاراته ایران و رئیس فعلی هیاتُ کاراته استان اصفهان با 
اشاره به جانبازان شهید، یاد و خاطره شهدای والامقامی 
همچون ردانی پور، حسین خرازی، کاظمی، محمد قورچانی، 
طحانی، علیرضا رضائی، ابراهیم جدیدی و ابراهیم نصر آزادانی 
رئیس فقید و شهید هیاتُ ورزش های رزمی استان اصفهان 
را گرامی داشت و در سخنانی اظهار کرد: ۴۰ سال پیش در 
عملیاتی که قرار بود در سه  مرحله انجام شود و در یک 
مرحله انجام شد، ایثارگری این عزیزان جانباز و ورزشکارانی 
که از رزمندگان همان زمان هستند و جدا از آن زمان نیستند 
حالا در مراسم عرفانی حضور دارند ثابت شد، لذا خاطر نشان 
می کنم که شهدا و جانبازان با ایثارگری و از خودگذشتگی در 
عملیات آزادسازی خرمشهر نشان دادند که مرد میدان هستند 
و با ایثار خونشان از این مرز و بوم حراست می کنند که در 
این عملیات شجاعانه تعدادی به درجه شهادت نائل آمدند و 

عده ای هم جانباز شدند. 
ناظریان افزود: ما دو ورزشکار داشتیم که در این عملیات مورد 
اصابت گلوله قرار گرفتند، یکی از آن ها مرادعلی شیرانی جانباز 
سرفراز و بالای ۷۰ درصد است که قطع نخاع شد و از قهرمانان 
کم  نظیر تیم ملی کشتی فرنگی ایران بود که قهرمان جهان 
شد. ایشان رئیس اسبق فدراسیون کشتی و مدیر کل ورزش 
وزارت تعاون کار و امور اجتماعی بودند و خدمات ارزشمندی 
را به جامعه ورزش بویژه کشتی ارائه کردند، اما مانند شما 

به سختی زندگی می کنند. دیگری قهرمان جودو، تکواندو و 
کاراته و رئیس هیاتُ ورزش های رزمی بود که در این عملیات 
به درجه شهادت نائل گردید. ایشان شهید والامقام ابراهیم 
نصرآزادانی بودند که در گلستان شهدای گلگون کفن اصفهان 
بخاک سپرده شدند، البته شهدای دیگری هم در جامعه 

ورزش داریم که یاد و خاطره هایشان را گرامی می داریم. 
رئیس هیاتُ کاراته استان اصفهان اضافه کرد: ما امروز برای 
تجدید میثاق با عزیزان جانباز در این آسایشگاه حضور پیدا 
کرده ایم، شاید جسممان جدا از آنهاست اما روحمان با شهدا 
و جانبازان است و هرگز ایثارگری این بزرگواران را فراموش 
نمی کنیم. امروز چکیده ورزش کاراته ایران در این جمع 
حضور پیدا کرده اند. مضاف براینکه دکتر سرخوش برادر شهید 
که معاون محترم وزیر دفاع در دو دوره قبل بودند و اینک 
استاد دانشگاه و رئیس کمیته پیشکسوتان کاراته هستند، 
وقتی از ایشان دعوت بعمل آوردم که در این مراسم باشکوه 

شرکت کنند، ایشان با کمال میل پذیرفتند.
رئیس هیاتُ کاراته استان اصفهان با اشاره به تمیزی محیط 
و آسایشگاه که بسیار نظیف بود به پرستاران جانبازان لقب 
فرشته های گمنام داد و تصریح کرد: وقتی می بینم پرستاران 
چگونه در خدمت این شهدای زنده کمر همت بسته اند و 
آنها را یک روز در میان استحمام می کنند، می مانم با چه 
زبانی از این فرشتگان گمنام تشکر و قدردانی کنم. خوب 
طبیعی است که به مصداق این شعر زیبا که گفته؛ زندگی 
صحنه یکتای هنرمندی ماست، هرکسی نغمه خود خواند 
و از صحنه رود، صحنه پیوسته بجاست، خرم آن نغمه که 

مردم بسپارند بیاد.
وی در پایان گفت: شهیدان و جانبازان در صحنه های جنگ با 
ایثار جان و جسمشان کار خودشان را برای این انقلاب کردند 
و سرزمین ما را از دست متجاوزان عراقی رهایی بخشیدند 
و در ۴۰ سال قبل در چنین روزی با شهامت و شجاعت 
مثال زدنی در عملیات آزادسازی خرمشهر عزیز با تمام وجود 

وقدرت شرکت داشتند. 
امور  و  شهید  بنیاد  فرهنگی  معاون  شاه نوروزی  مهدی 
ایثارگران نیز طی سخنانی با گرامیداشت روز سوم خرداد روز 
آزادسازی خرمشهر اظهار داشت: جانبازان قطع عضو که در 
این آسایشگاه زندگی می کنند، به ورزش علاقه مند هستند 
و در رشته های گوناگون ورزشی از جمله فوتبال قطع عضو، 
دارت، تیراندازی، پینگ پنگ، بسکتبال با ویلچر فعالیت دارند.
شاه نوروزی با این اشاره که ورزش برای جانبازان یک ضرورت 
اجتناب ناپذیر است، گفت: در یکی دو سال اخیر که با بیماری 
کرونا مواجه بودیم، شرایط برخی رشته های ورزشی برای 
جانبازان فراهم نبود، ضمن اینکه از نظر تجهیزاتی متأسفانه 
بنیاد نیازهای اولیه را تامُین نکرد و بسیاری از رقابت های 
ورزشی بحال تعطیل در آمد، ما ورزشکاران عزیزی داریم که در 
حال حاضر با شرایط جسمی که دارند اجازه ورزش ندارند ولی 
با اراده ورزشکاری که دارند با وجود این شرایط و سختی ها 

به ورزش می پردازند که واقعأ قابل تحسین و ستایش اند.

معاون فرهنگی بنیاد شهید و امور ایثارگران تصریح کرد: برای 
جانبازان ورزش جنبه حیاتی دارد و بسیار ضروری است و 
بخش عمده ای از درمان و توانبخشی آنها به ورزش ارتباط 
دارد و در فعالیت های ورزشی تعریف می شود که البته فضا 
و امکانات بهتر و بیشتری باید در اختیارمان قرار بگیرد که 
امیدواریم در آینده شرایط بهتر از حال حاضر شود. ولی 
علی رغم همه کمبودها و وجود این همه مشکلات، جانبازان 
ما به ورزش مورد علاقه شان می پردازند و ما تاکُید داریم به 
ورزش روی آورند که از اهمیت فوق العاده ای برخوردار است، 

البته خود جانبازان به ورزش علاقه مندند.
دکتر سرخوش برادر شهید، معاون وزیر دفاع در دو دوره قبل 
و استاد دانشگاه در جمع جانبازان پس از دعا به روح شهدا 
و سلامت جسم جانبازان گفت: فقط سوم خرداد نیست که 
باید برای ادای دین خدمت شما بزرگواران برسیم، اگر بخاطر 
مشغله کاری برخی از مسئولان فرصتی پیدا نمی کنند به 
آستان مقدستان بیایند و عرض ادب نمایند را حلال کنید 
زیرا همانطور که دعای شما گیراست و مستجاب می شود، 

نفرین تان هم گیراست. 
دکتر سرخوش به سخنان رهبر معظم انقلاب اشاره کرد که 
گفته بودند؛ شما جانبازان شهدای زنده هستید و لحظه به 
لحظه عمر مبارک شما عزیزان برای ما درس است. هرکسی 
در هر منصبی که هست چقدر خوبه هفته ای یکبار و اگر نشد 
ماهی یکبار بیایند و از دم مسیحایی شما نفس بگیرند وبه 
آرامش برسند و دغدغه هایشان کمتر شود واز دنیا فاصله 

بگیرند.
دکتر سرخوش خاطر نشان کرد: در رسای شما بزرگواران 
زبانم قاصر است و نمی دانم چه باید بگویم، شما مایه فخر 
ومباهات این انقلاب و ناقل شهدا هستید، بخصوص شهدای 
سوم خرداد که در یک مرحله با چندین هزار شهید، جانباز و 
اسیر توانستند خونین شهر را آزاد کنند، شما گل واژه های 
بوستان انقلاب و تاج بزرگواری انقلابید و من خوشحالم که 
امروز این افتخار نصیبم شد تا در جمع شما عزیزان باشم 
و از اینکه اجازه دادید بیائیم واز نزدیک شما را زیارت کنیم 

ممنونم.
در پایان شرکت کنندگان در این مراسم در گلستان شهدای 

اصفهان حضور پیدا کردند و مزار شهدا را گلباران نمودند.

سوژه

یادداشت

به علت غیبت برخی از اعضا؛
آخرین جلسه هیات رئیسه قبل 

از مجمع رسمیت نیافت 
آخرین جلسه هیات رئیسه فدراسیون فوتبال قبل از برگزاری 
از  برخی  غیبت  علت  به  فدراسیون  این  عمومی  مجمع 
اعضا، شکل قانونی پیدا نکرد. روز چهارشنبه هیات رئیسه 
فدراسیون فوتبال برای برگزاری جلسه ای در ساختمان این 
فدراسیون گرد هم آمدند اما به علت غیبت دو تن از اعضا، 
این جلسه شکل قانونی پیدا نکرد و بدون داشتن مصوبه ای 

به کار خود پایان بخشید.
در  برگزاری مجمع عمومی  از  پیش  بود  قرار  این جلسه 
تاریخ دهم خرداد برگزار شود اما میرشاد ماجدی، سرپرست 
فدراسیون  مدیران  جلسه  در  حضور  برای  که  فدراسیون 
های عضو AFC راهی کویت شده بود و شهره موسوی، 
نایب رییس بانوان این مجموعه هم به دلایل محکومیت 
شرکت  جلسه  در  آنلاین  صورت  به  نتوانستند  اقتصادی 
کنند. مهرداد سراجی، بهرام رضاییان، احسان اصولی، خداداد 
افشاریان، احمدرضا براتی و طهمورث حیدری اعضای هیات 

رییسه بودند که در ساختمان فدراسیون حاضر شدند.

از قول تا عمل؛ 
خوش قول مثل »فــرهاد«!

برگردیم به عقب، خیلی نه، همان روزی که »فرهاد مجیدی« 
برای سومین بار به استقلال برگشت تا آبی ها را از مرگ نجات 
دهد، استقلالِ بیماری که توسط مدیران نالایق و غیر فوتبالی 
غرق در حاشیه شده بود و نفس های آخر خود را می کشید، 
اما فرهاد اجازه نداد تا نفس تیمِ محبوبش قطع شود و در 
مصاحبه ای گفت؛ »شخصیت واقعی استقلال را بر می گردانم« 
و در گفت وگویی دیگر اظهار کرد: »من به اینا نمی بازم«. اما 
هرچه از ایستگاه های لیگ بیست ویکم گذر کردیم نا خود آگاه 
آن دو جمله ی مجیدی به ذهنمان خطور می آمد، فرهاد با 
بازیکنان جوان و کم تجربه ی خود استقلالی سزاوار قهرمانی 
ساخت و مجالِ چشیدن طعم شیرین برد را به حریفانش نداد.

حالا در هفته ی ماقبل پایانی لیگ قرار داریم و هنوز هم یک 
خط تیره در جدول لیگ وجود دارد که تنها صفر جدول رده بندی 
است که مقابل نام استقلال و مربوط شکست ناپذیری این تیم 
است. آبی ها این فصل علاوه بر قهرمانی هرچه رکورد وجود 
داشت را به نامِ خود سند زدند و در ایستگاه پایانی هم در 
آستانه ی ثبت سه رکورد دیگر و تاریخ سازی هستند تا نامشان 
حفظ  با  پوشان  آبی  شود.  جاودانه  ایران  فوتبال  تاریخ  در 
شکست ناپذیری در بازی آخر خود می توانند به اولین تیمی 
تبدیل شوند که بدون شکست به قهرمانی لیگ می رسند و 
همچنین با دشت تنها یک امتیاز از جدال با نفت می توانند 
رکورد امتیازگیری در یک فصل را از آن خود کنند، آن ها اگر 
موفق شوند کمتر سه گل از نفت مسجد سلیمان دریافت کنند، 
رکورد کمترین گل خورده تاریخ لیگ را هم به نام خود می زنند 

تا فصل را به شکلی رویایی به پایان برسانند.
بـدون شــک بـا ایـن عمـلکرد فرهــــاد مجیـــدی 
هـوادار آبــی را افــزایش محبوبیت خود میان 
می دهد، از قولی که 
داد و در کمترین زمان 
و بهترین شکل ممکن 

به حرفش عمل کرد تا 
سال ها  از  پس  استقلال 
ناکامی به جامی از جنس 
طلا برسد و نامش در تاریخ 

ثبت شود.

همزمان با چهلمین سالگرد آزاد سازی خرمشهر؛

دیدار بزرگان کاراته نصف جهان با جانبازان ۸ سال دفاع مقدس 

با اعلام لیست کاندیداهای انتخابات فدراسیون جهانی وزنه برداری، علی مرادی هم 
برای پست های مهمی از جمله ریاست فدراسیون جهانی کاندیدا شده است. 

فدراسیون جهانی وزنه برداری )IWF( لیست کاندیداهای انتخابات این 
فدراسیون را اعلام کرد. از ایران علی مرادی رییس فدراسیون وزنه برداری 
برای پست های مهم ریاست، دبیرکلی، نایب رییس و هیات اجرایی 

کاندیدا شده است.
علیرضا قریشی رییس هیات وزنه برداری خوزستان و محسن 
بیرانوند دبیر فدراسیون برای عضویت در کمیته های فنی و 

مربیان کاندیدا هستند. علی مرادی در دوره قبل انتخابات فدراسیون جهانی 
نیز نام این افراد را برای کاندیداتوری به فدراسیون جهانی اعلام کرده بود.

البته در آن انتخابات، داود باقری مسئول کمیته پزشکی فدراسیون 
هم معرفی شده بود اما در این دوره چون مرادی با باقری به مشکل 
برخورده و حتی پایان همکاری او با فدراسیون را نیز اعلام 
کرده، باقری برای انتخابات کمیته پزشکی فدراسیون جهانی 
معرفی نشده است. انتخابات فدراسیون جهانی ۲۵ و ۲۶ 

جون )۴ و ۵ تیر( در آلبانی برگزار می شود.

اعلام لیست نامزدهای انتخابات IWF؛

»علی مرادی« در سودای ریاست بر وزنه برداری جهان!

گزارش

علیرضا آذربرزین
خبرنگار
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زمان اعلام رای پرونده استراماچونی و پادوانی
با اعلام دادگاه CAS و تایید مسئولین باشگاه استقلال، نتیجه رای پرونده شکایت استراماچونی در 

تاریخ ۲۷ خرداد و لئوناردو پادوانی در تاریخ ۱۳ خرداد صادر می شود.

ورزشی

سوژه

کمتر از شش ماه به شروع مسابقات جام جهانی ۲۰۲۲ قطر 
مانده و تمامی تیم های حاضر در این دوره با برگزاری اردو 
و مسابقات تدارکاتی قصد دارند در بهترین شکل ممکن 
در آوردگاه مهم فوتبال جهان هنر نمایی کنند . با این حال 
وضعیت تیم ملی ایران با توجه به لغو مسابقات تدارکاتی 

نگران کننده شده است.
باکدامتدارک!؟

رویارویی با انگلیس و آمریکا و  حتی برنده پلی آف، آنچنان 
که بنظر می رسد آسان نخواهد بود. انگلیس اگر مدعی جام 
نباشد، در قواره مدعی ظاهر خواهد شد و آمریکا نیز تجربه 
جام جهانی را پیدا کرده و شاید با انگیزه انتقام به مصاف 
ایران بیاید. در این بین شاید برنده پلی آف هم در پی خلق 
شگفتی باشد. با این وصف خبر لغو بازی های تدارکاتی ایران 
و اینکه بنا بر اعلام فدراسیون قرار است لیگ بیست و  دوم 
زودتر از موعد شروع شود، این نکته را به ذهن القا می کند 
که تیم ملی با کدام تدارک ویژه قصد دارد راهی جام جهانی 
قطر شود؟ گزینش حریف مناسب در حالی که اکثر تیم ها، 
حریفان تدارکاتی خود را انتخاب کرده اند، کاری سخت و با 

توجه به شرایط موجود ناممکن شده  است.
اسکوچیچوحفظجایگاه

در   که  مناسبی  نتایج  علی رغم  ایران  تیم ملی  سرمربی 
مسابقات مقدماتی جام جهانی بدست آورده، اقبال زیادی نزد 
هواداران در خصوص کوچ مناسب تیم ملی در جام جهانی 
ندارد. بسیاری از کارشناسان معتقدند که گروه ایران در دور 
مقدماتی جام جهانی آسان  بوده و علاوه بر آن با توجه به 
سهمیه مناسب آسیا و ضعف مفرط تیم هایی چون عراق، 
سوریه و استرالیا، صعود به جام جهانی، خلق شگفتی نبوده 
و تیم ملی ایران با ترکیب بازیکنان امید هم می توانست 
به این مهم دست یابد. از طرفی اسکوچیچ نشان داده که 
بیشتر از موفقیت تیم ملی به حضور خود در جام جهانی 
به عنوان سرمربی ایران می اندیشد، نکته ای که می تواند در 
آینده تضمینی برای او در جهت هدایت تیم های باشگاهی 

در حاشیه خلیج فارس و تیم های درجه دوم اروپا باشد.
خروجیلیگداخلی

بر خلاف کی روش که تمرکز خود را روی بازیکنان شاغل 
در لیگ های خارجی گذاشته بود و با گزینش صحیح 
بازیکنان، موفقیت های زیادی را بدست آورد، سرمربی حال 

حاضر تیم ملی، به این نکته توجهی نداشته و از طرفی 
بنظر می رسد خروجی لیگ ایران آنطور که باید و شاید مورد 
توجه نیست. تغییرات زیاد در اسامی دعوت شدگان تیم 
ملی و آزمون و خطا های فراوان و گاهی انتخاب برخلاف 
نیاز، این نکته را القا کرده است که خروجی لیگ و ورود 
شایسته ها مد نظر نبوده و این نکته را می توان در قرار 
گرفتن چند بازیکن در  پست های غیر تخصصی در ترکیب 

تیم ملی ملاحظه کرد.
فدراسیونومعضلبلاتکلیفی

براساس اعلام قبلی قرار است دهم خرداد سال جاری مجمع 
فدراسیون فوتبال برگزار شود. بعد از عزل موقت عزیزی خادم 
و سرپرستی میرشاد ماجدی، دوگانگی بی دلیلی بر فوتبال 
بلاتکلیفی  احساس می شود  و گاهی  ایران حاکم شده 
خاصی آینده را غیر قابل پیش بینی کرده است. اتمام لیگ 
برتر و بلافاصله تشکیل مجمع که مسیر چند ماه آینده را 
روشن خواهد کرد، اگر با وسواس دقیقی پیگیری نشود و 
به انتخاب های احساسی و گاه سفارشی قدیم منجر شود، 
مسلما ابتدا به باشگاه ها زیان رسانده و مسیر نمایندگان ایران 
در آسیا را همچون فصل گذشته ناهموار خواهد کرد و سپس 
به تیم ملی ضربات جبران ناپذیری وارد خواهد کرد. ناگفته 
نماند که اولین آیتم موفقیت در جام جهانی آرامش و سپس 
اتحاد خواهد بود، نکته ای که بی گمان به تصمیمات دهم 

خرداد بستگی مستقیمی خواهد داشت.
جامجهانیراجدیبگیر!

مطالبه هواداران میلیونی فوتبال ایران، درخشش تیم ملی در 
آوردگاه جام جهانی است. همانطور که گفته شد صرف صعود 

به جام جهانی مد نظر فوتبال دوستان ایرانی نبوده و ذهنیت 
اهالی این رشته اگر صعود به مرحله حذفی نباشد، ارائه بازی 
آبرومندانه است. با این وصف لازم است متولیان فوتبال و 
حتی مسئولین غیر ورزشی، جام جهانی را جدی گرفته و با 
تشکیل کارگروه ویژه و خروج از مناسبات گذشته شرایط را 
برای مربیان و بازیکنان تیم ملی در راستای درخشش در جام 
جهانی فراهم نمایند. تمایلات باشگاهی، سفارشات ویژه در 
مورد دعوت از فلان بازیکن، انتخاب دستیار مناسب برای 
سرمربی و دور کردن حواشی در چند ماه پیش رو نکاتی است 
که باید بدان توجه شده تا هواداران خونگرم فوتبال ایران از 
دیدن بازی تیم ملی لذت کافی را برده و  بازیکنان بتوانند هنر 

ایرانیان را به رخ جهانیان بکشند.
حرفآخر

فوتبال شادی پنهان و آشکار مردمان ایران و جهان است. 
مردان و حتی زنان ایران در ورزشگاه ها و سالن ها عاشقانه به 
فوتبال می پردازند و در هر محفلی سخن از این صنعت عظیم 
است. قدر مسلم اینکه  فوتبال ایران با تعارفات مرسوم قادر 
نخواهد بود در جاده افتخار و قهرمانی گام بردارد که اگر 
اینچنین بود می بایست قهرمانی های بسیاری را در ویترین 
افتخارات تیم ملی و باشگاهی در دهه های اخیر ملاحظه 
می کردیم. نگاه های رنگی و اعمال سلیقه های بعضی از 
دست اندرکاران قدیم و جدید، فوتبال ایران را به بیراهه ای 
کشانده و قهرمانی در آسیا و حضور قدرتمند در مسابقات 
جهانی را تبدیل به رویا کرده است. با این وصف وقت آن 
رسیده است که طرحی نو جهت رسیدن به موفقیت توسط 

خوش اندیشان انداخته شود.

 داستان جلد

یادداشت

حسن صانعی پور
نویسنده و تحلیلگر ورزشی

شاهکارهای »علی دایی« ادامه دارد؛
شهریار 2000 نفر را از بیکاری نجات داد

علی دایی جدا از اینکه فوتبالیست بسیار بزرگی بود و جزو 
مفاخر ورزش ایران به حساب می آید، انسان فوق العاده ای است 
و همواره شاهد کارهای خیر او هستیم. شهریار فوتبال ایران 
در جدیدترین کار خیر خود کارخانه فولاد بردسیر کرمان را که 
در آستانه ورشکستگی و تعطیلی بود، خرید تا این کارخانه به 
فعالیت و حیات خود ادامه دهد. دایی با این کار ۲۰۰۰ کارگر را از 
بیکاری نجات داد که کاری بی نظیر محسوب می شود و در این 
اوضاع بد اقتصادی مردم ایران، خیلی به خانواده این کارگران 

کمک خواهد کرد.
علی دایی که برای بازدید و انجام کارهای مربوطه به این 
کارخانه در کرمان سر زده بود، به شدت مورد استقبال کارکنان 
این کارخانه قرار گرفت و آن ها از اسطوره فوتبال ایران تقدیر و 

تشکر کردند.

مسابقات بسکتبال با ویلچر قهرمانی آسیا و 
اقیانوسیه – تایلند؛

راهیابی مردان بسکتبال با ویلچر 
ایران به مرحله یک چهارم نهایی 

در ادامه رقابت های بسکتبال با ویلچر قهرمانی آسیا و اقیانوسیه 
که در تایلند در حال برگزاری است، تیم ملی بسکتبال با ویلچر 
مردان با شکست تیم مالزی راهی مرحله یک چهارم نهایی 
شد. تیم ملی بسکتبال با ویلچر مردان کشورمان روز چهارشنبه 
چهارم خرداد ماه در رقابت های آسیا و اقیانوسیه که در تایلند 
در حال برگزاری است، به مصاف تیم مالزی رفت که این دیدار 
با نتیجه ۸۲ بر ۳۶ به نفع تیم ملی ایران به پایان رسید. ملی 
پوشان کشورمان با این پپروزی در صدر جدول گروه خود قرار 
گرفتند و راهی مرحله یک چهارم نهایی مسابقات شدند. تیم 
ایران در مرحله یک چهارم نهایی مسابقات قهرمانی آسیا و 

اقیانوسیه، پنج شنبه به مصاف تیم فیلیپین خواهد رفت. 
هم چنین تیم ملی بسکتبال با ویلچر بانوان کشورمان نیز در 
رقابت های آسیا و اقیانوسیه، برابر تیم ژاپن به میدان رفت و ۸۵ 
بر ۲۱ نتیجه را واگذار کردند. بانوان بسکتبال با ویلچر، پنج شنبه 

به مصاف تیم ملی استرالیا می روند.

پاسخ عجیب »دادرس« به وضعیت پرونده 
عزیزی خادم و ادعای مربی گل گهر؛

می دانم اما نمی گویم!
»مهدی دادرس« - عضو کمیته استیناف فدراسیون فوتبال- 
درباره آخرین وضعیت پرونده محرومیت شهاب عزیزی خادم در 
هیات رییسه فدراسیون فوتبال، اظهار داشت: با دوستان کمیته 
استیناف قرار گذاشته ایم هیچ حرفی نزنیم تا رییس و سخنگو 

صحبت کند.
وی درمورد احتمال حضور عزیزی خادم در جلسه مجمع ۱۰ 
خرداد، گفت: صالحی باید در این مورد صحبت کند زیرا ما قول 

داده ایم تا زمان صدور نتیجه نهایی حرف نزنیم.
عضو کمیته استیناف فدراسیون فوتبال درمورد اینکه آیا جلسه 
نهایی برای بررسی پرونده عزیزی خادم برگزار شده است، گفت: 

من می دانم اما نمی گویم.
دادرس درخصوص اظهارات سعید الهویی، مربی گل گهر مبنی 
بر اینکه جدول فعلی لیگ فیک است و به باشگاه گل گهر ظلم 
شده است، عنوان کرد: او حق دارد. من هم جایش بودم چنین 
حرفی می زدم اما اگر به وجود و عدالت شان رجوع کنند متوجه 
می شوند، اتفاقاتی افتاده است. حق طبیعی شان حرف زدن 
است و ما هم اعتراضی به این موضوع نداریم. برای ما قابل 

احترام هستند.
وی درمورد اینکه شفاف توضیح بدهد آیا جلسه استیناف 
خواهی عزیزی خادم برگزار شد، پاسخ داد: می دانم و نمی گویم 
زیرا با مجموعه ام قول و قراری گذاشتیم که باید به آن احترام 

بگذاریم. قرار شد هیچ چیز نگوییم.

عبدالله دارابی
نویسنده

»تیم ملی« و اما و اگر های در راه قطر؛

نیازمند طرحی نو برای موفقیت

به جا مانده از مصاف »مس« و »استقلال«؛

تحلیلی از اشتباهاتِ خط دفاعی رفسنجانی ها و فرصت طلبی آبی ها
دیدار زیبای مس رفسنجان و استقلال محصول بازی 
هجومی دو تیم بود، به مانند بازی رفت، بی انصافی 
است اگر فارغ از نتیجه، نقش پر رنگ تر تیم مس را در 
جذابیت این بازی نادیده انگاریم!  تیمی که فشار زیادی 
بر استقلال قهرمان وارد کرد و اگر بازیکنانش هوشیارتر بودند و درخشش حسینی، 

سنگربان استقلال نیز نبود شاید نتیجه بازی به سود آنان رقم می خورد!
تیم مس با دوندگی، بازی سازی خوب و استفاده از نقاط کور خط دفاع استقلال، یک 
۴۵ دقیقه زیبای مالکانه را برابر قهرمان لیگ رقم زد که حاصل آن، چهار فرصت مسلم 
گلزنی درون ۱۸ قدمِ بهترین خط دفاعی لیگ بود که هرچند به دلایل مذکور فوق به 
گل منجر نشد اما نشان از توانایی آنها در شناخت درست نقاط کور دفاع قهرمان لیگ 
و بهره بردن از آن داشت! چندین بار گفته ایم که خط دفاعی استقلال با وجود مدافعان 
بلندقامت، بر روی ارسال ها بارها ضربه پذیر عمل کرده است؛ همان گونه که به علت 
کندی مدافعان میانی در عمق نیز چنین بوده و شاگردان محمد ربیعی با بهره گیری 
از اولی، چهار فرصت و بااستفاده از دومی، دو موقعیت گلزنی را در طول بازی خلق 
کردند. در ده دقیقه آغازین نیمه دوم، چنان ضربات استقلال غافلگیرکننده بود که 

میزبان را در بهت فروبرد؛ به نحوی که تا قبل از ده دقیقه پایانی بازی، چیز خاصی 
از آن تیم حاکم نیمه اول ندیدیم و تکاپوی ده دقیقه پایانی این تیم نیز هرچند با 
فرصت هایی همراه بود ولی تغییری در نتیجه حاصل نکرد تا تیم خوب محمد ربیعی، 
تاوان اشتباهات خط دفاعی اش و فرصت طلبی امیرحسین حسین زاده را با شکست در 
خانه بدهد! به هرحال نوع تیم مس و نوع بازی اش قابل تقدیر است. اما چند نکته 

که ذکر آن ضروری است:
۱- حسین زاده قابلیت های فنی فراوانی دارد که می تواند از او مهدی قایدی دیگری 
بسازد اما متاسفانه در برخی لحظات بازی، اثری از او نیست، وظیفه کادرفنی است که 

قابلیت های فراوان این جوان را به فعالیت درآورد.
۲- آیا واقعا روز سه شنبه، سیاه ترین روز داوری بود؟ شاید داور در برخی تصمیماتش 
دچار اشتباه شده باشد -ازجمله پنالتی مشکوک روی آرمان رمضانی- و اشتباه او در 
نتیجه بازی اثر داشته، ولی در سرنوشت بازی تاثیری نداشت و عنوان سیاه ترین روز 
داوری، عنوانی اغراق آمیر از طرف کادر فنی استقلال بوده است! شایسته بود سرمربی 
استقلال به پاس میزبانی شایسته رفسنجانی ها، در کنفرانس مطبوعاتی حاضر می شد 

و نقطه نظراتش را آنجا بیان می کرد.
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یوونتوس برای نخستین بار در هیچ یک از دیدارهای سری آ با اختلاف بیشتر از دو گل به 
پیروزی نرسید تا جمله معروف الگری خودنمایی کند. آلگری که پیش از این کسب پیروزی 
در بازی ها را با اهمیت تر از ارائه فوتبالی زیبا دانسته بود، عبارت »کورتو موسو« )پیروزی با 
کمترین اختلاف ممکن( را برای این نحوه بازی استفاده کرده بود.  نکته جالب شباهت 
استقلال در این فصل به تیم آلگری است. شاگردان فرهاد مجیدی امسال فقط ۳ برد با 

اختلاف بیش از دو گل داشتند.

»کورتو موسو« الگری و مجیدی در یوونتوس و استقلال!

یورگن کلوپ سرمربی آلمانی تیم فوتبال لیورپول پس از قهرمانی در جام حذفی انگلیس و 
جام اتحادیه و همچنین قرار گرفتن در جایگاه دوم لیگ برتر به عنوان بهترین مربی این فصل 
انگلیس انتخاب شد. این جایزه با دستان الکس فرگوسن سرمربی اسطوره ای منچستریونایتد 
به دستان یورگن کلوپ داده شد. از این رو فرگوسن اعتراف کرده که هنگام اهدای جایزه 
بهترین سرمربی به یورگن کلوپ، عذاب کشیده است. فرگوسن پس از اهدای این جایزه گفت: 

این عذاب است، عذاب مطلق!

عذاب فرگوسن از جایزه ای که به کلوپ رسید

تیم ملی فوتبال امید ایران و عراق در ورزشگاه مدینه بغداد به میدان رفتند که این دیدار 
با یک گل به نفع شاگردان مهدی مهدوی کیا خاتمه یافت. تک گل شاگردان مهدوی کیا در 
نیمه نخست و در دقیقه ۱۲ توسط آریا یوسفی به ثمر رساند، تیم ملی امید ایران )ششم 
خرداد(، دومین بازی دوستانه خود را مقابل عراق برگزار خواهد کرد. تیم ملی فوتبال امید 
ایران با هدایت مهدی  مهدوی کیا برای حضور در مسابقات قهرمانی زیر ۲۳ سال آسیا 

آماده می شود.

پیروزی شاگردان مهدوی کیا مقابل عراق

فدراسیون بسکتبال نام ایران ِ نوین را برای تیم ملی ب انتخاب کرد. در حالی که 
از این در کنار تیم ملی بزرگسالان یک تیم به نام تیم ب ساخته می شد،  پیش 
فدراسیون بسکتبال قرار است ایرانِ نوین را به عنوان تیمی در کنار تیم بزرگسالان 
تشکیل دهد. ارمغانی سرمربی تیم ملی در این خصوص گفت: قرار است اگر بازیکنی 
در تیم اصلی مصدوم شد یا شرایط فنی خوبی را نداشت، از نفرات تیم ایرانِ نوین 

جایگزین کنیم. 

تیم ملی ب بسکتبال به »ایرانِ نوین« تغییر نام داد

استقلال فقط در ۲ مسابقه گل اول بازی را دریافت کرده است و این تنها مواردی است که 
استقلال در این فصل از حریف عقب افتاده است. استقلال در هفته هفتم در آبادان به دیدار 
صنعت نفت رفت و دروازه این تیم در دقیقه ۸ باز شد تا اینکه امیرحسین حسین زاده در 
دقیقه ۳۹ بازی را به تساوی کشاند و دربی دور برگشت دیگر دیداری بود که استقلال در آن 
مسابقه از حریف عقب افتاد. این یعنی استقلال امسال مجموعا ۷۲ دقیقه از حریفان خود 

عقب بوده است.

رکورد باورنکردنی استقلال در این فصل

ستاره پیشین را بارسلونا و تیم ملی فوتبال برزیل از سه بازیکن بزرگ حال حاضر فوتبال 
جهان از نگاه خود سخن به میان آورد. رونالدینیو در سفر آفریقایی خود این بار وارد 
مصر شد و درباره بهترین بازیکنان حال حاضر فوتبال جهان گفت: به نظر مسی هم چنان 
بهترین بازیکن جهان است. او به همراه نیمار و صلاح بهترین هستند. محمد صلاح 
بازیکن بسیار باکیفیتی است. دوست داشتم که با او هم بازی شوم. به نظرم سبک بازی 

او به من شبیه است.

سه بازیکن برتر فعلی فوتبال از نگاه رونالدینیو

سایت ترانسفرمارکت در روزهای پایانی لیگ های مختلف ارزش جدید بازیکنان مختلف را منتشر 
کرد. براساس اعلام ترانسفرمارکت امید نورافکن، مدافع چپ ملی پوش سپاهان با ارزش ۱.۲ 
میلیون یورو باارزش ترین بازیکن لیگ برتر ایران است. پس از او مهدی ترابی و رافائل سیلوا دو 
ستاره پرسپولیس و استقلال با ارزش یک میلیون یورو قرار دارند. سعید صادقی، میلاد سرلک، 
امیرحسین حسین زاده، کوین یامگا، دانیال اسماعیلی فر، مهدی مهدی پور و صالح حردانی هم 

دیگر نفرات حاضر در لیست ۱۰ بازیکن باارزش لیگ برتر ایران هستند.

ستاره مورد علاقه اسکوچیچ باارزش ترین بازیکن لیگ شد

باشگاه میلان بعد از 11 سال موفق شد بار دیگر قهرمانی رقابت های سری آ ایتالیا را 
جشن بگیرد. میلان فصل 2021-2022 را با کسب 86 امتیاز بالاتر از اینتر رقیب سنتی 
اش با 84 امتیاز به پایان برد و قهرمان این فصل سری آ شد. برای اولین بار اتفاق 
افتاده است. اینتر و میلان برای اولین در تاریخ سری آ در دو فصل متوالی جایگاه اولی 
و دومی را در اختیار خود گرفتند سال گذشته اینتر قهرمان شد و میلان در جایگاه دوم 

قرار گرفت.

رکورد اینتر و میلان در تاریخ سری آ

دیدار پرسپولیس و شهرخودرو برای دومین روز متوالی لغو شد. به احتمال فراوان این بازی 
روز یکشنبه هفته آینده در ورزشگاه آزادی برگزار خواهد شد و این در حالی است که دیدار 
پرسپولیس مقابل فجر شهید سپاسی در هفته پایانی لیگ که قرار بود در 8 خرداد در شیراز 
برگزار شود با تاخیر برگزار می شود. قرار است در خصوص نحوه برگزاری این بازی تعاملاتی 
صورت بگیرد و این احتمال وجود دارد که شاگردان یحیی گل محمدی بدون ملی پوشان خود 

در این بازی حاضر شوند.

شاگردان یحیی با شرایط ویژه به مصاف فجر سپاسی می روند؟

سرمربی آلمانی لیورپول به عنوان بهترین مربی فصل لیگ برتر انگلیس انتخاب شد. 
با وجود آنکه منچسترسیتی عنوان قهرمانی را در لیگ برتر انگلیس به دست آورد اما 
این یورگن کلوپ بود که به عنوان سرمربی برتر فصل انتخاب شد. کلوپ نتایج بسیار 
خوبی با لیورپول به ویژه در نیم فصل نخست به دست آورد. او در ۱۸ دیدار اخیر 
تیمش را ۱۶ بار پیروز کرد. لیورپول با دو شکست کمترین شکست را در بین تیم های 

لیگ جزیره داشت.

کلوپ مربی فصل لیگ جزیره شد

تیم ملی والیبال ایران در مسیر آماده سازی برای حضور شایسته و قدرتمند در لیگ ملت ها 
از هشتم خردادماه اردوی برون مرزی خود را در شهر بلگراد پایتخت صربستان آغاز می کند. 
براساس برنامه تدوین شده برای این اردو، شاگردان بهروز عطایی علاوه بر پیگیری تمرینات 
در دو نوبت صبح و عصر، طی روزهای ۱۱ و ۱۲ خردادماه در ۲ دیدار تدارکاتی به مصاف تیم 
ملی والیبال صربستان می روند. مردان والیبال ایران ۱۳ خردادماه بلگراد را به مقصد برازیلیا 

ترک خواهند کرد.

صربستان حریف تدارکاتی تیم ملی والیبال پیش از لیگ ملت ها

طی احکامی از سوی رضا درویش، سرمربیان تیم های امید، جوانان، نوجوانان و نونهالان 
باشگاه پرسپولیس معرفی شدند. رضا درویش و محمد محمدی با حضور محسن خلیلی مدیر 
تیم های پایه پرسپولیس در این جلسه حضور یافته و برای پیشرفت و پیشبرد تیم های پایه 
ابراز امیدواری نمودند. در این نشست، محمود انصاری به عنوان سرمربی تیم امید، مهدی 
عطالو به عنوان سرمربی تیم جوانان، فرزاد آشوبی به عنوان سرمربی تیم نوجوانان و حسن 

خان محمدی به عنوان سرمربی تیم نونهالان پرسپولیس معرفی شدند.

سرمربیان تیم های پایه پرسپولیس معرفی شدند

باشگاه پرسپولیس این روزها برای جذب بازیکن مشغله های زیادی دارد. در حالی که هنوز 
لیگ بیست و یکم به پایان نرسیده، اما مسوولان باشگاه در تلاش هستند تا برای اینکه از نقل 
و انتقالات عقب نمانند،  اقداماتی را برای تقویت تیم برای فصل آتی انجام داده است. اولین 
بازیکن سروش رفیعی است، شماره ۷ سابق که توسط گابریل کالدرون از جمع سرخپوشان 
جدا شد و دومین بازیکن فرشاد احمدزاده است، شماره ۱۰ اسبق سرخپوشان که دیگر گزینه 

یحیی گل محمدی است.

۷ و ۱۰ سابق آماده بازگشت به پرسپولیس

مجمع  اعضای  حضور  با  کمان  با  تیراندازی  فدراسیون  ریاست  انتخابات  گذشته  روز 
این فدراسیون و به ریاست سید محمد پولادگر، معاون ورزش قهرمانی وزارت ورزش و 
جوانان برگزار شد. حجت الله واعظی، محسن باقریان فرح آبادی، رضا کیارستمی، غلامرضا 
شعبانی بهار، محمد علی حسینی و سکینه قاسم پور نامزد های ریاست فدراسیون بودند که 
شعبانی بهار با کسب ۳۴ رای برای چهار سال به عنوان رئیس فدراسیون تیراندازی با کمان 

انتخاب شد. پیشتر نیز شعبانی بهار ریاست این فدراسیون را برعهده داشت.

ابقای شعبانی بهار در فدراسیون تیراندازی با کمان

حامد لک دروازبان پرسپولیس در لیگ بیست ویکم عملکرد مطلوبی نداشت با بازگشت 
احتمالی علیرضا بیرانوند قصد دارد فصل آینده در تیمی دیگر فوتبالش را ادامه دهد. برهمین 
اساس گفته می شود سنگربان تیم پرسپولیس با پیشنهادی از تیم مس رفسنجان مواجه 
شده است و مذاکراتی را انجام داده است. این درحالی است که اواسط فصل قرارداد لک با 
پرسپولیس تمدید شده بود اما با توجه به اتفاقات اخیر بعید است دو طرف تمایلی به ادامه 

همکاری داشته باشند.

مقصد بعدی گلر پرسپولیس مشخص شد

کریم بنزما بهترین بازیکن فصل 2021-2022 رئال مادرید شد. ستاره فرانسوی عملکردی 
خیره کننده در این فصل داشت و بهترین گلزن لالیگا نام گرفت. بنزما در 45 بازی، 44 گل زد 
و 15 پاس گل داد تا شانس اصلی کسب توپ طلا لقب گیرد. رئال شنبه در استادوفرانس 
به مصاف لیورپول خواهد رفت تا در صورت پیروزی، چهاردهمین قهرمانی خود را جشن 
گیرد. بنزما مهمترین مهره آنچلوتی در این بازی بوده و باید دید چه عملکردی از خود نشان 

خواهد داد.

بنزما بهترین بازیکن فصل رئال شد

           @dhavadar


